
Protokół nr LII/2023 
z Sesji Rady Miejskiej w Poniecu odbytej w dniu 29 listopada 2023 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jerzy  Kusz  o godzinie 1400 otworzył LII Sesję Rady Miejskiej w 

Poniecu. Powitał radnych,  przybyłych gości oraz: 

   

• Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego 

• Pracowników Urzędu Miejskiego  

• Dyrektorów i kierowników jednostek pomocniczych 

• Sołtysów Gminy Poniec 

 

Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 

radnych,  co stanowi  kworum  pozwalające na  podejmowanie decyzji.  

 

Następnie przewodniczący obrad Jerzy Kusz stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad  sesji 

wraz z zaproszeniami na LII Sesję oraz zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku obrad LII 

Sesji Rady Miejskiej. 

 

Rada Miejska przyjęła następujący porządek obrad LII Sesji Rady Miejskiej: 

 
1. Otwarcie, 

2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 

sesji, 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 

4. Wysłuchanie informacji z działalności Gminnego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w 

Poniecu 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

XLI/345/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poniec na lata 2023-2043, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  

Gminy Poniec na rok 2023, 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o., 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości oznaczonej 

geodezyjnie jako działka  nr 104/3 obręb Poniec stanowiącej własność Gminy Poniec 

na nieruchomość oznaczoną geodezyjnie jako działka nr 1189/2 obręb Poniec 

stanowiącą własność SMAKMAK Sp. z o.o., 



9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Ofiar Przemocy Domowej dla Gminy Poniec na lata 

2023-2027, 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości                   

i porządku na terenie Gminy Poniec, 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/78/2015 Rady Miejskiej w Poniecu 

z dnia 30 października 2015 roku w sprawie opłaty targowej, 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych, 

13. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miejskiej, 
14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, 

15. Wolne wnioski i zapytania, 

16. Zakończenie. 

 

Przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów. 

 

Pkt 2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 

 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym. Informacja została przyjęta bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym. Informacja została przyjęta bez uwag. 

 

Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przystąpiono do omawiania odpowiedzi na złożone interpelacje. 

 

Radny Dariusz Kieliś zadał pytanie do Członka Zarządu Powiatu Gostyńskiego Krzysztofa 

Wachowiaka odnośnie „ Zbiornika Rokosowo” – dlaczego są stwarzane problemy, skoro były 

już dawno plany, aby powstał. 

 

Członek Zarządu  Powiatu Gostyńskiego Krzysztof Wachowiak odpowiedział, że teren należy 

geologicznie zbadać, czy można na tym terenie zbudować zbiornik. 

 

Radna Łucja Markowska zadała pytanie odnośnie interpelacji, na którą otrzymała odpowiedź. 

Na kiedy przewidziany jest remont wymienionej drogi, gdyż według odpowiedzi potrzebna jest 

spora kwota, a droga jest w bardzo złym stanie. 

 



Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś złożył wniosek formalny do porządku obrad – 

przeniesienie punktu 15 Wolne wnioski i zapytania do punktu 4 . 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz zgodnie z prośbą radnego dokonał glosowania kto jest za 

przyjęciem wniosku formalnego. 

 

Za przyjęciem było 14 radnych, 1 głos wstrzymujący. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz przyjął nowy porządek obrad. 

 

Pkt 4. Wolne wnioski i zapytania 

 

Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś zapytał kiedy zostanie zaprawiona droga 

powiatowa do Bojanowa- jest w bardzo złym stanie. 

 

Radny Mariusz Nowak odniósł się ponownie do rowu przy blokach w Dzięczynie, ponieważ 

problem był zgłaszany wcześniej kilka razy- musi zostać wycięty i wyczyszczony. Również rów 

przy posesji 27 a 28 jest zarośnięty. Radny zgłosił też prośbę o informacje na temat remontu 

drogi Dzięczyna – Poniec. 

 

Radny Stanisław Machowski zgłosił, że w Żytowiecku nie zostały wycięte krzewy po silnych 

wiatrach oraz, że droga powiatowa w Żytowiecku nie została nadal naprawiona. 

 

Radna Łucja Markowska zgłosiła, że droga powiatowa Łęka Wielka – Oporowo wymaga 

również naprawy oraz barierki za parkiem w Łęce Wielkiej wymagają naprawy.  

 

Pkt. 5  Wysłuchanie informacji z działalności Gminnego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w 

Poniecu 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił kierownika GZWiK Piotra Koguta o przedstawienie 

informacji z działalności Gminnego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji. 

 

Kierownik GZWiK Piotr Kogut przedstawił informację z działalności Gminnego Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji w Poniecu. 

 

Radny Stanisław Machowski zadał pytania do kierownika GZWiK: 

a) Jaki procent ubytku Zakład ma przez awarie w ciągu roku? 

b) Jaki stan obniżenia jest źródła, czy może zabraknąć wody? 

c) Jaka jest ściągalność opłat za pobory wody? 

 

Kierownik GZWiK Piotr Kogut odpowiedział : 



 

ad.a Ciężko oszacować procent ubytku, ponieważ niektóre awarie są na tyle małe, że 

wystarczy założyć opaskę uciskową i ubytek wody na takiej awarii jest znikomy. Natomiast są 

też duże awarie, które wiążą się z płukaniem całej sieci i zużywa się dużo wody. 

 

ad.b Wysokość słupa wody kiedyś była na tyle wysoka, że można było sięgnąć ręką. Dziś 

znacząco się ten poziom obniżył. Poszukiwane są kolejne ujęcia wody. Zostały wytypowane 

dwie korzystne lokalizacje, gdzie mogłyby takie lokalizacje powstać. 

ad.c Podstawą dokładnych i ściągalności opłat za wodę jest prawidłowe opomiarowanie u 

mieszkańców. Celem zakładu jest zmniejszenie zaległości, jednak wiąże się to również z 

kosztami, które muszą zostać poniesione, aby taką procedurę rozpocząć. W ciągu miesiąca 

wysyłanych jest około 110 wezwań do zapłaty, następnie musi minąć określony czas, aby 

można było prowadzić dalsze działania, w tym odcięcie wody u mieszkańca, który nie uiścił 

opłaty mimo wezwania. 

 

Pkt. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

XLI/345/2022 z dnia 21 grudnia 2022 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poniec na lata 2023-2043, 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/422/2023 

w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr XLI/345/2022 z dnia 21 grudnia 

2022 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poniec na lata 2023-

2043, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 7 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy 

Poniec na rok 2023, 

 



Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji. 

 

Radny Marcin Stróżyński zapytał, na jaki zakup materiałów został zmniejszony budżet. 

 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka odpowiedziała, że budżet został pomniejszony o zakup 

węgla gminnego. 

 

Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/423/2023 

w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Poniec na rok 2023,  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt.8  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o., 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Krystiana Juśkiewicza o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Inspektor UM Krystian Juśkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/424/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENEA Operator 

Sp. z o.o., 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Pkt.9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości oznaczonej 

geodezyjnie jako działka  nr 104/3 obręb Poniec stanowiącej własność Gminy Poniec na 

nieruchomość oznaczoną geodezyjnie jako działka nr 1189/2 obręb Poniec stanowiącą 

własność SMAKMAK Sp. z o.o., 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Krystiana Juśkiewicza o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Inspektor UM Krystian Juśkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/425/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości oznaczonej geodezyjnie jako działka  

nr 104/3 obręb Poniec stanowiącej własność Gminy Poniec na nieruchomość oznaczoną 

geodezyjnie jako działka nr 1189/2 obręb Poniec stanowiącą własność SMAKMAK Sp. z o.o.,  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt.10 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej i Ochrony Ofiar Przemocy Domowej dla Gminy Poniec na lata 2023-

2027, 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Kierownika OPS Hannę Konieczną o przedstawienie 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Kierownik OPS Hanna Konieczna przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 



uchwałę nr LII/426/2023 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 

Ofiar Przemocy Domowej dla Gminy Poniec na lata 2023-2027, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt.11 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Poniec, 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Łukasza Białka o przedstawienie 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie 

 

Inspektor UM Łukasz Białek przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/427/2023 

zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Poniec, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt.12  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/78/2015 Rady Miejskiej w Poniecu 

z dnia 30 października 2015 roku w sprawie opłaty targowej, 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił kierownika GZWiK Piotra Koguta o przedstawienie 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie 

 

Kierownik GZWiK Piotr Kogut przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji. 

 

Zasępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś zapytał, czy pozostają takie same stawki w opłatach. 

 

Kierownik GZWiK Piotr Kogut odpowiedział, że tak. 

 



Zastępca Przewodniczącego Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/428/2023 

w sprawie zmiany uchwały nr X/78/2015 Rady Miejskiej w Poniecu z dnia 30 października 

2015 roku w sprawie opłaty targowej, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt.13  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu kosztów podróży 

służbowych radnych, 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji, na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr LII/429/2023 

w sprawie ustalenia należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych, 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

Pkt.14 Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz poinformował, że zgodnie z  paragrafem 38  Statutu 

Gminy Poniec do biura Rady nie wpłynęły uwagi do protokołu z LI Sesji Rady Miejskiej. Rada 

Miejska w obecności 15 radnych w głosowaniu jednomyślnie przyjęła protokół z LI Sesji Rady 

Miejskiej.  

 

Pkt.15 Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

 

Punkt omówiono w punkcie 3. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował 

radnym i gościom za uczestnictwo w LII Sesji Rady Miejskiej i o godz. 1610 dokonał 

zamknięcia obrad Sesji.   

 



 

 

Protokółowała                                                                               Przewodniczący  Rady 
Jagoda Klimasz        Jerzy  Kusz 
                 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


